


E

**EBOKO NZOA CHANTAL PULCHÉRIE**

QC Chemistry Analyst  
Specialist in Biotechnology and pharmaceutical industry

 Belgium


© CRÉDIT PHOTO

**2015** - Creation of the Circle of Excellence

**2011** - She takes the presidency of the association "Union of African Women of Belgium"

**2000** - She participates in the creation of the first Cameroonian newspaper online cameroun-info.net

**Pulchérie Chantal EBOKO NZOA**, native of Cameroon, she is the eldest of a family of six children. After his degree, Chantal flew to Belgium to continue her studies and obtain her license for Biochemistry and then specialize in Biotechnology and Pharmaceutical Industries. She works as an analyst chemist at Laboratoires THISSEN, NEXT PHARMA and in Cenexi -Thissen Laboratories. She also holds a Masters in Labor Studies at the Free University of Brussels. In 2000 she participated in the creation of the first Cameroonian newspaper online: cameroun-info.net with the aim of informing Diaspora Cameroon news. She develops the section "People" which highlights the Cameroonian artists living in the country and at the same time those in the diaspora.

In 2005, building on her values of African woman, she opens to herself the doors of associations the "Union of African Women in Belgium" as Communication Manager. Her involvement and dedication made her in 2007 the Vice President of the Association for four years and then run for president for two terms of two years each. She puts her energy to make visible the Association throughout Belgium and abroad, and also by participating in major forums such as "REBRANDING Fourum AFRICA", "Crans Montana Forum" .. She contributes to the recognition of "July 31" :

day of the African Woman which met a success, and whose the celebration was copied in other European countries.

In 2015, she created with two others African from diaspora the "Circle of Excellence" an independent think tank whose mission is to make analyzes and develop innovative proposals on economic, cultural issues and policies related to minorities immigrant. The Circle of Excellence provides a platform for knowledge exchange and debate that allows personalities from Africa to know, to share their experiences, their know-how and to join forces to improve good living together in their host countries and contribute to the emergence of Africa in a friendly and constructive dynamic. Since 2012 she has been on the Board of the Advisory Board of the Royal Museum of Central Africa (Tervuren, Belgium). 🌟

E

**EBOKO NZOA CHANTAL PULCHÉRIE**

QC Chemistry Analyst  
Specialist in Biotechnology and pharmaceutical industry

 Belgique


© CRÉDIT PHOTO

**2015** - Création du Cercle d'Excellence

**2011** - Elle prend la présidence de l'association "l'Union des Femmes africaines de Belgique"

**2000** - Elle participe à la création du premier journal camerounais en ligne: cameroun-info.net

**Pulchérie Chantal EBOKO NZOA**, originaire du Cameroun, est l'aînée d'une famille de six enfants.

Après son Baccalauréat scientifique, Chantal s'envole pour la Belgique pour y poursuivre ses études et obtenir sa licence en Biochimie pour ensuite se spécialiser en Biotechnologie et Industries pharmaceutiques, et travaille comme Analyste Chimiste chez Laboratoires THISSEN, NEXT PHARMA et chez CENEXI -Thissen Laboratories. Elle est aussi titulaire d'un master en Sciences du Travail de l'Université Libre de Bruxelles. En 2000, elle participe à la création du premier journal camerounais en ligne: cameroun-info.net avec pour objectif d'informer la diaspora de l'actualité camerounaise. Elle y développe la rubrique "People" qui met en lumière les Artistes camerounais vivant au pays et par la même occasion ceux de la diaspora. En 2005, forte de ses valeurs de Femme africaine, elle s'ouvre les portes du monde associatif au sein de "l'Union des Femmes africaines de Belgique" en tant que Responsable de Communication. Son implication et son dévouement la poussent à devenir en 2007 Vice-Présidente de cette association pendant quatre ans et par la suite briguer la présidence pour deux mandats de deux ans chacun. Elle met son énergie pour rendre visible l'Association sur tout le territoire belge et à l'international, et aussi en participant à

des grands forums tels que "REBRANDING AFRICA FOURUM", "Crans Montana Forum". Elle contribue à la reconnaissance du "31 juillet": la journée de la Femme africaine qui rencontre un véritable succès, et dont la célébration a été copiée dans d'autres pays européens. En 2015, elle crée avec deux autres africains issu de la diaspora: "Le Cercle d'Excellence" un Think Tank indépendant, dont la vocation est de faire des analyses et élaborer des propositions novatrices sur des sujets économiques, culturels et politiques liés aux minorités issues de l'immigration. Le Cercle d'Excellence offre une plateforme de savoir, d'échanges et de débats qui permet aux personnalités originaires de l'Afrique de se connaître, de partager leurs expériences, leur savoir-faire et d'unir leurs forces, afin d'améliorer le bien-vivre ensemble dans leurs pays d'accueil et de contribuer à l'émergence de l'Afrique dans une dynamique conviviale et constructive. Elle siège au Conseil d'Administration du Conseil Consultatif du Musée Royal de l'Afrique Centrale (Tervuren, en Belgique). 🌟